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SLOVO PŘEDSEDKYNĚ 
 
 
Vážení přátelé, 

je mi ctí poděkovat Vám všem za přízeň, 
kterou Nadaci prof. Vejdovského 
zachováváte. 17. listopadu 2022 uplynulo 
30 let od založení nadace a věřte, že jsou 
mezi Vámi lidé nebo organizace, které nás 
podporují již tři desítky let, dvě desítky let, 
což je pro nás něco jako vysvědčení se 
samými výbornými známkami. 

Z občanského sdružení, jehož záměrem 
bylo zlepšit podmínky pro studium žáků 
základní školy s těžkým zrakovým 
postižením, vzešla nadace, která má 
celostátní působnost a hrdě se hlásí 
k odkazu prof. MUDr. Václava Vejdovského, 
DrSc. Stále si uvědomujeme, jak byly jeho 
názory i aktivity nadčasové a snažíme se 
rozhodovat tak, abychom byli s nimi 
v souladu. Zavazující je rovněž morální 
kredit pana profesora. Kromě dárců 
zůstávají na bázi dobrovolnictví pracovat po 
desítky let také členové správní a dozorčí 
rady. V roce 2022 měla správní rada tři 
členy, kteří mohli oslavit rovněž třicetileté 
výročí působení v nadaci. V červnu 2022 
skončilo pětileté funkční období 
i Mgr. Zdeňce Skoupilové, která byla 
součástí nadační rodiny od samého počátku 
a byla přínosem pro rozhodování v oblasti 
vzdělávání dětí s těžkým zrakovým 
postižením, neboť prošla praxí učitele na 
základní škole, rozvíjela velmi ochotně 
zájmovou činnost dětí a stala se také 
„cestujícím učitelem“ v rámci speciálního 
pedagogického centra. Přeji tedy Zdeňce 
Skoupilové, aby si ve zdraví užívala 
zaslouženého odpočinku, a věřím, že se 
budeme setkávat při jiných příležitostech.  

Tak jak se vyvíjí společnost a mění se 
potřeby lidí, přicházejí i nové výzvy pro nás. 

 

 
Společně s inkluzí postupně klesal počet 
žádostí iniciovaných pedagogy speciálních 
škol určených původně pro vzdělávání dětí 
s těžkou zrakovou vadou, zůstávají však 
potřeby dětí s tímto hendikepem. Proto 
nadace podporuje financování 
kompenzačních pomůcek nezbytných pro 
úspěšné vzdělávání slabozrakých 
a nevidomých dětí i dospělých a jsou 
důležité také pro výkon práce. Stále častěji 
si uvědomujeme, že prof. Vejdovský byl 
především lékař, který přicházel s novými 
metodami, nebál se experimentovat a měl 
odvahu postarat se opravdu o každého, kdo 
jeho pomoc potřeboval. Je to oblast, kterou 
je nutné podporovat, neboť příklady musí 
žít, aby mohly inspirovat jiné.  

V roce 2022 obdržel Václav Vejdovský in 
memoriam ocenění „Osobnost filantropie“ 
Fóra dárců.  

Těším se na setkávání s Vámi. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Olga Sýkorová 

předsedkyně správní rady 
Nadace prof. Vejdovského 
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POSLÁNÍ NADACE
Posláním nadace je zlepšovat 
podmínky pro život osobám se 
zrakovým postižením tak, aby mohli 
žít důstojně a s co největší 
samostatností. Toho nadace 
dosahuje finanční podporou v mnoha  
 

oblastech života – nákupem 
kompenzačních pomůcek, podporou 
seberealizace, zajištěním kvalitní 
poradenské a lékařské péče. Nadace 
tak po tři desetiletí pomohla tisícům 
osob se zrakovým hendikepem. 

 

HISTORIE NADACE
 

Nadace prof. Vejdovského vznikla    
17. 11. 1992 jako občanské sdružení. 
Zakladatelem sdružení byl Karel 
Stejskal. Oslovil tehdejší vedení 
Speciální školy pro zrakově postižené 
v Litovli, aby jej společně zaregistrovali 
na Okresním úřadě v Olomouci, a tak 
se zrodilo občanské sdružení s velmi 
dlouhým názvem. Postupně z názvu 
zůstala jen tři slova: „Nadace prof. 
Vejdovského". Podle zákona 
o nadacích a nadačních fondech byla 
zapsána v právní formě nadace dne 
22. 10. 1998 zápisem u Krajského 
obchodního soudu v Ostravě v oddíle 
N, vložce 11. 

Zpočátku se veškerá činnost nadace 
soustředila na zlepšení podmínek ve 
speciální škole v Litovli, která vznikla 
z iniciativy prof. MUDr. Václava 
Vejdovského, DrSc., v r. 1954.   

 

 

Občanské sdružení věnovalo milióny 
korun českých na vybavení školy 
a internátu. V červnu 2005 rozhodla 
správní rada o rozšíření účelu nadace, 
aby mohla podporovat také dospělé se 
zrakovým postižením.  

Dnes má Nadace prof. Vejdovského 
celostátní působnost a patří 
k významným nadacím České 
republiky. 

Orgány nadace jsou správní a dozorčí 
rada. Správní rada má možnost udělit 
čestné členství v nadaci. Toto právo 
využila nadace třikrát, když v roce 
2000 udělila čestné členství Pavlu 
Dostálovi, ministru kultury ČR, v roce 
2010 Taťjaně Medvecké, člence 
činohry Národního divadla v Praze, 
a v roce 2020, někdejšímu přednostovi 
oční kliniky Fakultní nemocnice 
Olomouc prof. MUDr. Jiřímu Řehákovi, 
CSc., FEBO.
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ČASOVÁ OSA – DŮLEŽITÉ MILNÍKY V HISTORII NADACE 
 
 

 

17.11.1992   22.10.1998        1999              2000              2005             2010             2012              2014            2020            2022 

 
Založení občanského sdružení Karlem Stejskalem při Speciální škole 
pro zrakově postižené v Litovli. 
Přeměna občanského sdružení v nadaci. Nadace prof. Vejdovského 
vznikla jako jedna z prvních v České republice. 
Nadace splnila přísná kritéria vyhlášená vládou ČR pro rozdělení 1 % 
výnosů z kupónové privatizace a jako jedna z 22 nadací byla vládou 
vybrána v obou vlnách rozdělování prostředků Nadačního investičního 
fondu.  
Nadace prof. Vejdovského se přihlásila k etickému kodexu Asociace 
nadací a je jejím členem. Asociace nadací je součástí mezinárodního 
sdružení, jehož sídlo je v Bruselu.  
Správní rada využila možnosti udělit čestné členství v nadaci 
tehdejšímu ministru kultury ČR Pavlu Dostálovi. 
Správní rada rozšířila účel nadace o pomoc dospělým osobám se 
zrakovým postižením, do té doby pomáhala pouze dětem. 
Uděleno čestné členství v nadaci člence činohry Národního divadla 
v Praze a dlouholeté člence správní rady Taťjaně Medvecké. 
Vytvoření chráněného pracoviště pro osobu se zrakovým postižením.  
Slavnostní otevření historicky první, zcela nové základní školy 
postavené na zelené louce pro zrakově postižené žáky v Olomouci-
Hejčíně, jejíž vybudování nadace iniciovala. Nadaci se podařilo 
dohodnout směnu pozemků, aby vznikl prostor pro komplex speciálního 
vzdělávacího centra. 
Do roku 2014 byla nadace vázána smlouvou s Ministerstvem financí 
ČR, pokud šlo o dolní limit pro rozdělení výnosů z Nadačního 
investičního fondu formou nadačních příspěvků a jejich poskytování 
pouze právnickým osobám.  
Nadace se stala ustavujícím členem Aliance odpovědných pořadatelů 
veřejných sbírek. 
Členkou správní rady se stala MUDr. Klára Marešová, Ph.D., FEBO, 
dlouholetý člen správní rady prof. MUDr. Jiří Řehák, CSc., FEBO, se 
stal čestným členem. 
Rok 2022 se nesl ve znamení velkého jubilea. Nadace oslavila tři 
dekády své charitativní činnosti – tedy pomoci lidem s těžkým zrakovým 
postižením při překonávání každodenních překážek a prevenci ztráty 
zraku a jeho léčby.  
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PROF. MUDR. VÁCLAV VEJDOVSKÝ, DRSC. 
 
* 15. 2. 1896 – † 28. 9. 1977 
 
Jeden z nejvýznamnějších očních lékařů své doby. Uznávaný operatér, vědec, 
pedagog. Vážený pro svůj charakter, který se stal mnohým příkladem. Lidumil. Podílel 
se na budování očních klinik a obnově Univerzity Palackého v Olomouci. Vychoval 
řadu lékařů a přednostů očních klinik. Založil v Litovli školu pro zrakově postižené děti. 

 
Přednosta Oční kliniky LF UP v Olomouci 
Děkan Lékařské fakulty UP v Olomouci 
Člen Francouzské oftalmologické společnosti 
Člen Rakouské oftalmologické společnosti 
Předseda Československé oftalmologické 
společnosti 
Člen Evropské oftalmologické společnosti 
Čestný člen Československé lékařské společnosti 
J. E. Purkyně 
Prezident pobočky Rotary Clubu Olomouc 
Nositel Ceny Míru 
Laureát Ceny města Olomouce (in memoriam) 
Držitel Zlaté medaile Univerzitě Palackého 
Nositel Řádu práce 
Držitel medaile Emilie Suchardové 
Držitel ceny Osobnost filantropie (in memoriam) 
Zakladatel Základní školy pro slabozraké v Litovli 
Iniciátor poválečné obnovy vysokoškolského učení v Olomouci 
Spoluzakladatel Matice svatokopecké v Olomouci 
Spoluzakladatel Ústavu dějin lékařství na Univerzitě Palackého 
Zakladatel ortoptického oddělení při oční klinice v Olomouci 
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ORGÁNY NADACE  
A ODBORNÁ SPOLUPRÁCE 	
	
	
Správní rada 
 
Ing. Olga Sýkorová  
předsedkyně  
 
JUDr. Věra Hrabalová 
místopředsedkyně 
 
 

Členové 
 
Taťjana Medvecká 
MUDr. Klára Marešová, Ph.D., FEBO  
MUDr. Marta Karhanová, Ph.D., FEBO 
	
	
	
Čestní členové 
	
Pavel Dostál  
 
ministr kultury ČR (1998-2005) 
 
Taťjana Medvecká  
 
členka činohry Národního divadla v Praze 
 
Prof. MUDr. Jiří Řehák, CSc., FEBO 
 
dlouholetý přednosta Oční kliniky Fakultní nemocnice v Olomouci, 
21 let člen správní rady nadace 
 
 
 
 

Dozorčí rada 
 
Ing. Jiřina Pospíšilová 
předsedkyně 
 
 
Členové 
 
Natálie Sirkovská, FCCA 
Ing. Libor Teplíček 
 
 
Odborná spolupráce 
 
Ing, Blanka Jindrová,  
auditorka 
 
Ing. Václav Škrabiš 
daňový poradce 
 
 
Výkonná ředitelka 
 
Mgr. Dagmar Sýkorová, CPC 
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JAK POMÁHÁME 

 

VÝSTAVA ROZMAZANÝ SVĚT SE PO 
5 LETECH VRÁTILA DO OLOMOUCE 
 

Tak jak jsme předchozí rok zakončili, 
tak jsme jej v roce 2022 začínali. 
Putovní výstava fotografií Rozmazaný 
svět byla až do konce měsíce ledna 
2022 k vidění u vstupu v budově A 
Fakultní nemocnice Olomouc, tedy jen 
několik metrů od oční kliniky, v jejímž 
čele Václav Vejdovský tolik let působil. 
 
 

 
Výstava má edukační charakter, neboť 
přibližuje zdravě vidícím svět tak, jak jej 
vidí lidé s různými zrakovými vadami. 
Zároveň upozorňuje na prevenci 
a včasnou diagnostiku, jíž lze předejít 
závažným očním onemocněním, 
a přibližuje široké veřejnosti život prof. 
MUDr. Václava Vejdovského, DrSc. 
Děkujeme vedení nemocnice a oční 
kliniky za umožnění instalace výstavy. 

 
TŘETÍ KULATINY     
 
Celý rok 2022 se nesl ve znamení trojky a nuly, tedy v duchu 
30. výročí od založení Nadace prof. Vejdovského. Tři desetiletí 
existence – už samo číslo vypovídá o mnohém. Především 
jsou to tisíce lidí se zrakovým postižením, kterým jsme pomohli 
v nejrůznějších oblastech života, také záchrana zraku a léčba 
zakupováním lékařských přístrojů a různé proměny společnosti 
v čase. Jak tohle všechno ale zaznamenat? Přetěžký úkol. Proto jsme se rozhodli 
toto kulaté výročí oslavit jinak, a to opět osvětou a další pomocí slabozrakým 
a nevidomým. A oslavovali jsme náležitě. 
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NOVÉ SPOTY O PROF. VÁCLAVU 
VEJDOVSKÉM 
 

V únoru 2022 se podařilo ve spolupráci 
s Českou televizí pořídit licence na dva 
spoty vytvořené z dokumentu Oči – Souboj 
s tmou, který objevila při sepisování knihy 
Václav Vejdovský archivářka Renáta 
Klvačová. Cesta k samotnému zveřejnění 
spotů byla dlouhá a klikatá. Proto bychom 
se s Vámi o ni v krátkosti rádi podělili.  
 
Nejprve se vedly dlouhé diskuze 
o existenci dokumentu, načež se paní 
Klvačové podařilo dopátrat, kde by se měl 
v současnosti dokument nacházet. Radost 
z jeho nalezení nám kazily nemilé 
předtuchy archivářů z České televize (ČT), 
kteří avizovali, že archiv byl v minulosti 

vytopen velkou vodou a že je tedy možné, že záznam byl zničen. Přičemž se jedná 
možná o jediný videozáznam, ve kterém je s prof. Vejdovským veden rozsáhlý 
rozhovor a zdokumentována část jeho práce na klinice. Tato předpověď se málem 
naplnila, když pracovníci ČT sice dokument objevili, ale v první fázi nám oznámili, že 
nejde přehrát, protože chybí obraz. Ten po důkladném prozkoumání naskočil teprve 
po několika prvních minutách a my jsme se s velkou radostí mohli zaposlouchat do 
Vejdovského hlasu plného laskavosti, pokory, ale i náležité důležitosti hodné 
přednosty oční kliniky, operatéra, vědce, pedagoga, přirozené autority, která nemusí 
zvyšovat hlas, protože i mírným apelem dokáže vyjádřit podstatu a naléhavost 
myšlenky. Pro ty, kdož prof. Václava Vejdovského osobně nezažili, ale pohybují se 
v prostředí lidí, do nichž se otiskla část jeho dobrosrdečnosti a velikosti, to byl velký 
zážitek. V mozaice života Vejdovského se doplnily další kousky a najednou bylo 
mnohem snazší pochopit, proč lidé stále tak rádi vzpomínají na tohoto lékaře. 
 
Poté už zbývalo „pouze“ vyřídit licence s Českou televizí pro tvorbu spotů. Tato 
jednání se vedla další měsíce a měsíce – až díky p. Jiřímu Váňovi se podařilo celý 
proces urychlit, najít osoby oprávněné s námi v této věci jednat a celou věc 
dotáhnout do zdárného konce, za což patří p. Váňovi obrovské díky. 
V únoru 2022 pak „stačilo“ vhodně dokument sestříhat, zaslat ke schválení ČT, 
a následně jsme konečně mohli široké veřejnosti prostřednictvím Youtube kanálu 
nadace představit prof. Vejdovského ve dvou spotech s názvy Olomoucké Lurdy a 
Poslání lékařů – tvorba nových hodnot, které vystihují jeho osobnost a nejdůležitější 
řečené myšlenky. 
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POŠTA PRO TEBE 
 

Spolupráce s Českou televizí 
nadále pokračovala i v únoru 
a březnu, neboť ČT odvysílala 
v neděli, 27. 2. 2022, v 17.20 h, 
a také 3. 3. 2022 v 10 h díl 
pořadu Pošta pro tebe, kam 
zástupkyně nadace Olga 
Sýkorová a Dagmar Sýkorová 
pozvaly hlavní postavu 
z nalezeného dokumentu, a to 
tehdy osmiletou holčičku 
Editku. Z dokumentu jsme se 
dozvěděli pouze to, že na oční 
klinice v Olomouci podstoupila 
v roce 1968 nejspíš operaci 
a že pochází z míst „někde od 

Trenčína“. Po úspěšné operaci v Olomouci Editka poprvé uviděla své rodiče. 
Zajímalo nás tedy, jak se dnes Editka má, jak to bylo dál s jejím zrakem – zda se 
zlepšoval, nebo zhoršoval a jak jí dál operace ovlivnila život. Bez dalších informací 
(příjmení, bydliště, jakéhokoliv kontaktu) bylo však pátrání po Editce nad naše síly. 
Proto se nadace obrátila s prosbou o pomoc při hledání Editky na známý pořad, který 
už tolikrát prokázal, že pátrat umí. A podařilo se i tentokrát. Jen nebylo do poslední 
chvíle jisté, zda se Editka (dnes už paní Edita) do pořadu dostaví, protože 
z Trenčína, pokud by tam stále žila, to byl do Prahy přece jen kus cesty.  
 

Protože ale mají naše příběhy většinou šťastný konec, dámy se s Editkou v pořadu 
setkaly a všichni měli z tohoto setkání velikou radost. Také nás překvapilo obrovské 
množství pozitivních ohlasů diváků z Česka i ze Slovenska a počet dotazů a proseb 
o pomoc se zrakovým postižením.  
 

Dozvěděli jsme se, že paní Edita díky včasné operaci dodnes vidí, sice jen kontury 
jedním okem, ale do určité míry se může pohybovat sama, že vystudovala obor 
masér a dodnes se tímto povoláním živí. Dojal nás příběh o prof. Vejdovském, se 
kterým se nám paní Edita svěřila, neboť to byl právě on, kdo v roce 1968 byl u svých 
přátel v Trenčianských Teplicích na návštěvě, a během řeči se dozvěděl o holčičce 
z nedaleké obce, která už přišla o zrak na jednom oku a hrozí jí ztráta vidění i na tom 
druhém. Pan profesor neváhal, přijel za Editkou na půjčené motorce a ihned ji 
objednal k zákroku na oční klinice v Olomouci. Jak je z druhého spotu patrné, osobně 
dohlížel na celý průběh léčby a zrak Editce v Olomouci zachránili. Tyto příběhy, které 
slýcháváme od pamětníků Vejdovského, nás chytají za srdce a stále nás více utvrzují 
v tom, jak výjimečný to byl člověk. S paní Editou zůstáváme v kontaktu a těšíme se 
na další shledání. 

Zleva: Dagmar Sýkorová, paní Edita, Olga Sýkorová 
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SMEJKALOVKY POMÁHAJÍ – 
VIII. ROČNÍK 
 

Sportovně-kulturní projekt 
Smejkalovky pomáhají 
s osmiletou tradicí se v roce 
2022 konal po covidové pouze 
opět v Olomouci, a to 
v obvyklém termínu 25. 5. 2022 
na ještě obvyklejším místě ve 
Smetanových sadech. 
 
 
 

Běhu se mohli zúčastnit malí i velcí - na kratších tratích pro děti a na tratích 3 a 
10 km pro dospělé. Akce probíhala s pořádnou dávkou doprovodného programu 
a bylo se na co těšit. Moderátorkou tohoto ročníku se totiž stala oblíbená Lucie 
Sinková, známá z rádia Frekvence 1 nebo Bonton ad., která se svého úkolu ujala 
perfektně a účastníky provedla, poněkud zmáčené, celodenním mrholením, které 
následovalo po velkém lijáku. Zejména zásluhou Lucie zůstala výborná nálada a dle 
reakcí, které nám pak po skončení akce chodily, si všichni odpoledne parádně užili. 
 

   
 
Doprovodný program opět zpříjemnili Nevidomí maséři Olomouc a žádaná skupina 
Vojodeyl s harmonicky sladěnými hlasy Radima Vojtka a Martina Deyla, jejichž hudba 
se nesla celým parkem. 
 
Dary z akce Smejkalovky pomáhají – VIII. ročník od všech běžců ze startovného, 
z prodeje triček, brýlí a dalšího doprovodného programu, které dohromady činily 
10.000 Kč, pomohly nevidomému panu J. S. a dalším lidem s těžkým zrakovým 
postižením žijících v Domově pro zrakově postižené – PALATA. Díky účastníkům 
mohl být zakoupen Pichtův psací stroj, jenž umožňuje psát nevidomým a osobám se 
zbytky zraku v Braillově písmu.  
 
Nadace prof. Vejdovského přidala dalších 4.200 Kč, aby mohla být pomůcka v plné 
výši uhrazena. 
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PALATA je domov s komplexními 
službami v Praze, kde bydlí lidé se 
zrakovým postižením, kteří nechtějí, 
nebo již nemohou žít ve svých 
domovech. Kromě ubytování, 
stravování, lékařů a pečovatelů jsou 
důležitou součástí pobytu v Domově 
různé terapie a kulturní vyžití, jako je 
např. ergoterapie. 
 
A teď velké díky: 
Ty patří hlavnímu rozhodčímu Liboru 
Teplíčkovi, který se své role ujal poprvé, 
za to však se ctí a vše krásně zvládl. 
Akci podpořili, jak už jsme zmínili výše, 
také Nevidomí maséři Olomouc, kteří se 
našim hostům věnovali během 
odpoledne.  
Skákací hrad zapůjčili opakovaně 
manželé Smejkalovi a o zajištění 
občerstvení pro dobrovolníky se 
postarala Restaurace Fontána. 
Konkrétně pak chceme poděkovat 

manželům Myslivečkovým, kteří s akcí také opakovaně pomáhají.  
 
Všem zúčastněným MOC DĚKUJEME za podporu! Nenechali jste se odradit ani 
mírným deštíkem a přišli jste! Neskutečně moc si toho vážíme!  
 

   
 
Za krásné ceny pro vítěze děkujeme společnosti ROSSMANN Česká republika, firmě 
TEEKANNE a za velkou podporu, bez níž by se akce nemohla konat, statutárnímu 
městu Olomouc. 
 
Velké poděkování patří také Janu Příborskému za pomoc s organizací akce 
a studentkám ze Střední školy polygrafické, Církevního gymnázia Německého řádu 
v Olomouci a SŠ Vejdovského, dále pak Janu Okružníkovi, Jiřímu Janečkovi a paní 
Jermanové a Valihrachové, Monice Zvolánkové a Zuzance, Denise Haicové 
a Adélce, paní Mikulíkové a Pytolajové - jen díky Vám všem jsme to opět zvládli! 
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AUKCE BRÝLÍ PRO ELIŠKU 
 

 
V červnu se uskutečnila aukce slunečních 
brýlí z edice firmy Alensa, která probíhala 
ve spolupráci s firmou Zásilkovna 
a Aukro.cz. Zahájení aukce v Praze 
v Restauraci SOHO se zúčastnili manželé 
Kijonkovi a také herci Dana Morávková 
a Marek Taclík. 
 
Právě Nadační fond Simony Kijonkové 
(NFSK) měl celou akci „na svědomí“. 
Manželé Kijonkovi od založení firem 
Alensa a Zásilkovna pravidelně podporují 
potřebné a příběh Elišky je hluboce 
zasáhl. Smyslem aukce bylo získat 
jakékoliv prostředky na menší pomůcky, 
které by Eliška s kombinovaným 
postižením (středně těžkým zrakovým 
a lehkým mentálním postižením) využívala 
ve škole po nástupu do 1. třídy základní 
školy.  
 

 
Výtěžek z aukce paní Kijonková ve finále ztrojnásobila na 30.400 Kč, bylo tedy 
možné Elišce spolu s dalšími dary ve výši 11.322 Kč z projektu Smejkalovky 
pomáhají v rámci Boleveckého běhu v Plzni koupit elektronickou stolní lupu 
v hodnotě 49.450 Kč. Zbývající část z ceny pomůcky doplatila rodina ze svých zdrojů. 
 

 
Eliška pomůcku využívá na čtení, sčítání, odčítání, ale také na zvětšení obrázků 
a rodiče dohlížejí na to, aby se už nehrbila, protože zraková vada a předklánění měly 
již vliv na Eliščinu páteř, kdy se jí začínala zakulacovat záda. Rodiče chtějí pomůcku 
vyzkoušet také k nácviku zavazování tkaniček a pro další účely.  
 
Držíme palce, aby se to povedlo! 
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OCENĚNÍ PRO VÁCLAVA 
VEJDOVSKÉHO IN MEMORIAM 
 

22. 6. 2022 proběhlo v Praze slavnostní 
předání cen Fóra dárců významným 
osobnostem filantropie, a to v přímém 
přenosu České televize na streamovací 
službě. 
 
Václav Vejdovský byl oceněn v kategorii 
Osobnost nadačního sektoru za celoživotní 
podporu zrakově hendikepovaných 
a aktivní přístup v oblastech vzdělávání, 
vědy a zdraví. Cenu in memoriam za něj 
převzala zástupkyně Nadace prof. 
Vejdovského Dagmar Sýkorová, a to 
z rukou manažera charitativních projektů 
České televize Jiřího Váni. „Smyslem Cen 
Fóra dárců je vyzdvihnout důležitou činnost 
osobností, pro které solidarita a filantropie 
nejsou jen slova, ale jsou pro ně 
hodnotami, které dokáží naplnit 
významným obsahem,“ řekla Klára 
Šplíchalová, výkonná ředitelka Fóra dárců.   

 
 

Mezi dalšími oceněnými byl např. 
Petr Pithart, který stál u zrodu Nadačního 
investičního fondu v 90. letech, díky 
kterému byly státem poskytnuty finanční 
prostředky pro neziskové organizace 
a pozornost společnosti se tak zaměřila 
více i na tento důležitý, a do té doby často 
opomíjený sektor. Oceněna byla také 
místopředsedkyně PČR Jitka Seitlová za 
významnou podporu veřejně prospěšných 
témat a občanské společnosti a další lidé. 
 

 
Předávání cen moderovala Monika Valentová, akci obohatila svým vtipným výstupem 
stand-up komička a moderátorka Lucie Macháčková.  
 
Velice si tohoto ocenění vážíme, neboť osobnost Vejdovského má určitě stále ve 
světě filantropie své místo, především jeho lidskost a příklad vysokého morálního 
kreditu, které mohou být inspirací pro další generace. Předávání bylo spojeno se 
45. výročím úmrtí prof. Vejdovského a tedy připomenutím jeho památky. 
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OSLAVA 30. VÝROČÍ ZALOŽENÍ 
NADACE 
 

Dne 15. 9. 2022 se v prostorách 
Arcibiskupského paláce v Olomouci 
uskutečnil slavnostní večer 
u příležitosti 30. výročí založení 
nadace. Zároveň jsme si rovněž 
s pamětníky připomněli 45. výročí 
úmrtí prof. Václava Vejdovského 
a v krátkosti si přiblížili jeho život – 
jaké vyznával hodnoty a co měl 
v životě rád. 
 
Celý večer se tedy nesl ve 
francouzském duchu, neboť Václav 

Vejdovský byl frankofil a část jeho rodiny stále žije ve francouzsky mluvících zemích. 
Vejdovský ve Francii studoval a velice rád se do ní vracel. V kulturní části programu tedy 
zazněly tóny francouzských šansonů v podání skupiny La Boujeau a zpěvačky Ivy 

Kevešové. Celkovou atmosféru 
Francie doladil svou hudbou na 
akordeon slabozraký muzikant 
Miroslav Orság.  
 
Při vzpomínání na osobnost 
Vejdovského promluvili krátce také 
zástupci organizací neodmyslitelně 
spjatých s životem profesora, jako 
např. pomocný biskup mons. 
Antonín Basler z Arcibiskupství 
Olomouckého (Vejdovský byl věřící 
a pravidelně se účastnil bohoslužeb, 
ve své ordinaci měl také modlitební 
klekátko a před každou operací se 
nejprve pomodlil) nebo někdejší 
prezident olomouckého Rotary klubu 
Jan Krejčí (Vejdovský byl svého 
času rovněž prezidentem). Výročí se 
dále zúčastnily zástupkyně 
Kongregace III. řádu sv. Františka 
(řádové sestry sloužily po boku 
Vejdovského na oční klinice 
v nemocnici i v jeho soukromé 
ordinaci po více než 40 let), mile nás 
potěšila svou účastí také neteř S. 
Eligendy Anna Vitásková a mnoho 

dlouholetých přátel nadace. 
 
Nadace prof. Vejdovského každý rok oceňuje dlouhodobé zásluhy dárců a dobrovolníků, 
kteří pomáhají osobám s těžkým zrakovým postižením. Cenu věrného dárce za 
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mimořádnou dlouhodobou podporu 
obdrželi zástupci Senior klubu 
Příkazy, kteří každý rok nadaci 
zasílají dar, jenž následně pomáhá 
potřebným. Další ocenění za 
mnohaletou podporu obdržela 
Denisa Haicová, která pravidelně 
přispívá na pomoc druhým nejen 
finančně, ale i jako dobrovolník 
a věnuje tak každý rok kus sebe 
v podobě mnoha hodin ze svého 
volného času. 
 
Cenu věrnosti pak získaly naše tři 

nejmladší pomocnice: Zuzanka Kučerová, Anna Marie Sirkovská a Adélka Haicová ve 
věku od 4 do 8 let, které pravidelně docházejí na akce nadace se svými rodiči 
a spontánně se zapojují jako dobrovolnice i jako běžkyně. 

 
Na tomto místě bychom rádi poděkovali panu Davidu Mikšovi 
a Arcibiskupství olomouckému za možnost uskutečnit výroční 
večer v jeho krásných sálech, dále Markétě Záleské 
a statutárnímu městu Olomouc za celkovou podporu - moc si 
toho vážíme - a Bistru Helen za chutné občerstvení po skončení 
programu. Velké poděkování patří také našim dobrovolnicím-
uvaděčkám Katrin Labonkové, Elišce Vysloužilové a Nikole 
Příkopové. 
 
Moc děkujeme, že jste s námi byli při tak významné události. 
Tři desetiletí pomáháme lidem slabozrakým a nevidomým žít 
kvalitnější život. A daří se to především díky Vám všem! 
 

 

ZÁMECKÝ ŠTAFETOVÝ BĚH - 
4. ROČNÍK 
 

V neděli, 18. září 2022, jsme 
se opět sešli v Náměšti na 
Hané na 4. ročníku 
Zámeckého štafetového běhu 
a ačkoliv se teploty držely 
spíše při zemi, občas i foukalo 
a vypadalo to, že každou chvíli 
zaprší, počasí vydrželo 
a běžci si pochvalovali, že 
v takových teplotách se běží 

nejlépe. Snažili se prý nezdržovat, aby vydrželi v cíli i věrní fanoušci, nasadili tedy 
vyšší tempo a za dvě hodinky již měli všichni odběháno včetně dětí.  
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Chceme ocenit všechny, kteří se běhu zúčastnili. 
Vzhledem k nepředvídatelnému počasí a vyšší 
nemocnosti jak běžců, tak dobrovolníků byla 
celkově nižší účast - ale! Co je důležité vyzdvihnout 
- ve sbírce z dobrovolných darů a následné dražby 
se podařilo něco nevídaného - výsledná částka 
z darů dosáhla rekordní cifry 10.000 Kč! 
 
Dary v plné výši letos putovaly na vybavení pro 
přípravu do školy dvěma slabozrakým chlapcům 
Kubovi a Honzíkovi ve věku 4,5 a 7,5 let 
s vrozeným šedým zákalem. Konkrétně byly 
pořízeny sklopné desky na pracovní stůl, které 
slabozrakým umožňují přiblížení textu na 
potřebnou vzdálenost tak, aby na něj viděli, 
a ergonomické nastavitelné židle k pracovním 
stolům, aby si kluci mohli nastavit vhodnou výšku 
a neničili si záda hrbením.  
 

Všem běžcům za Kubu a Honzíka moc děkujeme, takový výsledek jsme nečekali, 
a smekáme před všemi, kteří běží za každého počasí a ještě podpoří dobrou věc. 
Velké poděkování patří organizátorovi běhu Liboru Teplíčkovi. Jako vždy perfektní 
příprava a moc příjemný závod v přátelské atmosféře.  
 
Děkujeme také sponzorům za „živé vody do dražby” a firmě Teekanne za dary pro 
vítěze a zajištění pitného režimu. 

 



18 
 

BOLEVECKÝ BĚH A SMEJKALOVKY 
POMÁHAJÍ V PLZNI 
 

V sobotu, 24. září 2022, se podruhé 
uskutečnila sportovně-kulturní akce 
Smejkalovky pomáhají v Plzni, tentokráte ve 
spolupráci s pořadateli 6. ročníku Boleveckého 
běhu. Dobrovolnou sbírkou se podařilo získat 
potřebné prostředky pro Elišku 
s kombinovaným postižením, která právě 
nastoupila do 1. třídy základní školy. Digitální 
kompenzační pomůcka - stolní kamerová lupa 
Elišce pomáhá vypořádat se se středně 
těžkým zrakovým a lehkým mentálním 
postižením. 
    
 
Pořadatelé Boleveckého běhu navíc věnovali 
na pomůcku pro Elišku celé startovné 
a výsledná částka se tak vyšplhala na 
11.322 Kč. Symbolický šek předali zástupkyni 
Nadace prof. Vejdovského Dagmar Sýkorové 
patron projektu Smejkalovky pomáhají zpěvák 
a sbormistr Jaro Smejkal a jeden z pořadatelů 
Boleveckého běhu Pavel Kratochvíl. 
 
 
 
Akci zpříjemnily písně dětského pěveckého 
sboru Jéčko pod vedením Jara Smejkala, který 
se běhu rovněž zúčastnil jako závodník 
a k překvapení sebe samého ve své kategorii 
na delší trase 8 400 m zvítězil. Akci opět 
moderovala energická a stále usměvavá Lucie 
Sinková. Její schopnost v mžiku se zorientovat 
v prostředí a programu je obdivuhodná. 
 
 
 
Obrovské poděkování patří všem 
zúčastněným, kteří tak přispěli Elišce na 
pomůcku. Zvláštní poděkování pak patří 
celému organizačnímu týmu Boleveckého 
běhu za vstřícnost a ochotu a velice si vážíme 
nabídky spolupráce i v dalších letech. Moc se 
na to těšíme. 
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KDE SRDCE POMÁHÁ 2022 
 

Jsme velice rádi, že se s tímto projektem 
podařilo opět pomoci, tentokráte mladým 
hudebníkům se zrakovým postižením 
studujících na Konzervatoři J. Deyla 
v Praze. Škola již více jak 
130 let umožňuje studentům se 
zrakovým hendikepem nalézt 
v dospělosti uplatnění jako učitelé 
hudby, skladatelé, muzikanti, zpěváci 
nebo ladiči klavírů.  
 
Jan Deyl byl velkým vzorem pro Václava 

Vejdovského. Nadace již mnoho let studenty konzervatoře podporuje - např. 
nákupem hudebních nástrojů nebo také stipendii. Velice rádi se pak potkáváme 
s absolventy konzervatoře a máme velkou radost, když vidíme, jak se jim daří v jejich 
současném povolání. Naše podpora má smysl, a to je nejdůležitější.  
 
V roce 2022 se díky dlouhodobé spolupráci se společností Rossmann Česká 
republika a projektu KDE SRDCE POMÁHÁ podařilo získat nádhernou částku, a to 
265.617 Kč. Za dar byly zakoupeny brýle OrCam pro nadějnou budoucí operní 
pěvkyni Dariu a kompenzační pomůcky - digitální zápisníky pro další nevidomé 
studenty. Pomůcky jsou přenosné, studenti si tak budou moci zápisky ze školy 
přenášet na internát a mít je tak vždy při ruce. Pomůcky umí text zvětšit či přečíst 
a vzhledem k tomu, že pomáhají budoucím učitelům, mohou se tak studenti 
seznamovat s moderními technologiemi a být stále v obraze. 
 
Symbolický šek z rukou zástupkyň společnosti Rossmann Česká republika 
Olgy Stanley a Václavy Svobodové převzaly za Nadaci prof. Vejdovského Olga 
a Dagmar Sýkorovy. Předávání šeku se zúčastnily rovněž ředitelka Konzervatoře 
J. Deyla v Praze Stanislava Lustyková a studentka Daria. 
 
A co Daria nejvíce oceňuje na pomůcce OrCam brýle? „Pomůcku používám při čtení 
poznámek ze školy a už nepotřebuju asistentku. Nejvíc na pomůcce oceňuju, že si 
s ní můžu přečíst knihy, které jsem měla rozečtené, než jsem začala ztrácet zrak. 
Můžu si také koupit novou knížku. Hlas v brýlích je příjemný, používá oproti jiným 
pomůckám intonaci a odečítač v kamerce dělá minimum chyb," říká rozzářená Daria. 
 
Rádi bychom tímto poděkovali všem zákazníkům společnosti Rossmann Česká 
republika za zaslání bodů a že tímto s námi pomáhají měnit k lepšímu život 
slabozrakých a nevidomých. 
 
 
 
 
 
 



20 
 

SPOT K 30. VÝROČÍ  
V ČESKÉ TELEVIZI 
 

A v roce 2022 proběhla ještě jednou 
spolupráce s Českou televizí v podobě 
odvysílání spotů, a to v listopadu na 
různých stanicích tohoto média. 
 
Dlouho očekávaná premiéra spotu 
„Někdy stačí přijít včas" v rámci 
kampaně „30 let s vámi" byla k vidění od 
pondělí, 14. 11. 2022, od 19 h na 
YouTube kanále Nadace prof. 

Vejdovského. Zároveň od tohoto data až do 27. 11. 2022 byl spot vysílán v kratší 
podobě a s menšími úpravami také v různých časech Českou televizí široké 
veřejnosti. 
 

Při tvorbě spotu jsme si dali za cíl 
upozornit na závažná oční onemocnění 
a společně také s Českou televizí oslavit 
30leté úsilí pomoci osobám se zrakovým 
hendikepem. 
 
PRŮVODNÍ TEXT KE SPOTU 
 
Nadace prof. Vejdovského pomáhá 
lidem s těžkým zrakovým postižením již 
30 let.  

 
Na moderní lékařské přístroje věnovala několik milionů korun, stejně tak na 
kompenzační pomůcky, které pomáhají nevidomým a slabozrakým žít důstojný 
a aktivní život a umožňují jim být více samostatnými. 
 
Za tři desetiletí jsme pomohli tisícům osob po celém území České republiky v mnoha 
oblastech života - při vzdělávání, uplatnění na trhu práce, v běžném životě. 
 
Nadaci podporuje v jejím úsilí řada odborníků a osobností, mezi něž od začátku patří 
např. herečka Taťjana Medvecká. Ta ve spotu ztvárnila roli s kolegou Jiřím 
Dvořákem. Spot má upozornit na závažná oční onemocnění, kterým lze předcházet 
včasnou diagnostikou. Ne vždy pomohou lepšímu vidění dioptrické brýle, za 
zhoršením zraku se může skrývat mnohem závažnější diagnóza. Proto je důležité 
k očnímu lékaři přijít včas.  
 
Za námětem spotu stojí oční lékařky Fakultní nemocnice Olomouc Klára Marešová 
a Marta Karhanová, které pacientům zachraňují zrak každý den na operačních 
sálech, a prevenci považují za nesmírně důležitou. Do spotu jsme vmíchali také 
trochu černého humoru, kterým sami nevidomí často a rádi baví druhé. Vše je 
myšleno s nadsázkou, ale hlavní myšlenka vychází z reálného života a tvrdých 
zkušeností. 
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Nadace každý rok pořádá několik tradičních charitativních a osvětových akcí, kterých 
je možné se zúčastnit a pomoci tak těm, kteří se bez pomoci druhých neobejdou. 
O akcích s předstihem informujeme na našich webových stránkách www.inpv.cz 
a sociálních sítích Facebooku a Instagramu. 
 
Za 30 let se podařilo mnoho dobrého. A to především díky Vám – dárcům, 
sponzorům a dobrovolníkům. 
Proto ze srdce DĚKUJEME, ŽE POMÁHÁTE S NÁMI! 
 
Obrovské poděkovaní za zapůjčení prostor k natáčení spotu a zapůjčení kamerové 
stolní lupy patří našim dlouholetým i novým partnerům: 
spol. Rossmann Česká republika, spol. Alensa, Hotelu Ametyst v Praze a družstvu 
Spektra. 
 
Veliké díky patří rovněž hercům Taťjaně Medvecké a Jiřímu Dvořákovi, že si i ve 
svém nabitém programu našli chvilku, aby natočili jednotlivé záběry, pomohli tak 
upozornit na prevenci a oslavili s námi 30 let činnosti Nadace prof. Vejdovského. 
 
 

ZDRAVICI K 30. VÝROČÍ NATOČIL 
DALIBOR JANDA A JEHO DCERA 
JIŘINA 
 
Je to pět let, co Nadaci prof. Vejdovského začal podporovat trojnásobný český slavík 
Dalibor Janda. Společně se svou dcerou Jiřinkou natočili krátký pozdrav všem 
přátelům nadace a popřáli jí do budoucna mnoho dalších úspěchů. Zdravice 
s blahopřáním je k vidění na YouTube kanálu nadace. 
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PODCAST NA VLNÁCH ČESKÉHO 
ROZHLASU OLOMOUC SE ZOROU 
JEŽKOVOU 
 
Ke konci roku byla předsedkyně správní rady Olga Sýkorová pozvána do Pořadu 
Větrník vysílaného na vlnách Českého rozhlasu Olomouc, kde promluvila o tom, jaké 
to je pomáhat 30 let nevidomým a slabozrakým, a povídala si také se Zorou 
Ježkovou o tom, jak se dívá na péči a inkluzi z pozice rodiče, který má potomka se 
zrakovým postižením. Podcast je k poslechu na stránkách Českého rozhlasu pořadu 
Větrník. Najdete ho pod datem 13. prosince 2022. 
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HOSPODAŘENÍ V ROCE 2022 
 
 

Nákladová položka tis. CZK 

Spotřeba materiálu 17 

Nakupované služby 326 

Osobní náklady 557 

Jiné ostatní náklady 52 

Prodané cenné papíry 3 060 

Nadační příspěvky  621 

Náklady celkem 4 633 

  

Výnosová položka  

Tržby 20 

Výnosy z finančního majetku 763 

Prodané cenné papíry 3 000 

Přijaté nadační dary 364 

Přijaté dotace 189 

Výnosy celkem 4 336 

Výsledek hospodaření -297 

 
 

PRAVIDLO PRO OMEZENÍ NÁKLADŮ  
 
Pravidlo pro omezení nákladů na správu bylo dodrženo. Podíl nákladů na správu nadace na 
nadačním jmění činil 2,58 %, po započtení dotace na provozní náklady chráněného pracoviště 
nadace je podíl 2,03 %. Podle statutu nadace může dosáhnout 20 %. 
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PROJEKTY - PODPOŘILI JSME V ROCE 2022 
 

Podpořili jsme Popis Příspěvek v Kč 

KAFIRA o.p.s. služby 9 000 

KYKLOP o.p.s. masážní lůžko 12 990 

Okamžik, z. ú. informační brožura 10 000 

Palata - Domov pro zrakově 
postižené Pichtův psací stroj 14 200 

Společnost pro ranou péči, 
pobočka Brno pomůcky pro stimulaci zraku 64 641 

Společnost pro ranou péči, 
pobočka Praha tablet s příslušenstvím 15 000 

Škola Jaroslava Ježka, MŠ, ZŠ, 
PŠ a ZUŠ pro zrakově 
postižené 

in-line brusle 8 737 

Sjednocená organizace 
nevidomých a slabozrakých 
Česká republika 

časopis ZORA 50 000 

Sjednocená organizace 
nevidomých a slabozrakých, 
odbočka Olomouc 

časopis Majáček 10 000 

TyfloCentrum Ostrava, o.p.s. pomůcky každodenní potřeby 23 280 

TyfloCentrum Ústí nad Labem 
o.p.s. 

rehabilitace nevidomých 
zaměstnanců 65 000 

František K. dioptrické brýle 11 128 

Eliška O. (zákonný zástupce 
Michaela O.) nadační příspěvek – Eliška  41 722 

Jan a Jakub K. nadační příspěvek – bratři K. 10 000 

Konzervatoře J. Deyla, dar od 
společnosti ROSSMANN, s.r.o. 

nadační příspěvek – OrCam 
brýle pro studenty KJD 265 617 

CELKEM   611 315 
 
 

KONTROLNÍ ČINNOST DOZORČÍ RADY  
 

Členové dozorčí rady se aktivně účastní akcí pořádaných nadací. Dozorčí rada 
kontroluje účetnictví, hospodaření nadace a dodržování statutu. O výsledku kontroly 
účetní závěrky je sepsán zápis předsedkyní dozorčí rady Ing. Jiřinou Pospíšilovou. 
Dozorčí rada neshledala žádná pochybení. Členové dozorčí rady jsou zváni i na 
zasedání správní rady.
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PODĚKOVÁNÍ 
 
Na tomto místě bychom chtěli poděkovat těm lidem, firmám a organizacím, které 
přímo či nepřímo pomohli nadaci v naplňování poslání. Jsou to také lidé, kteří nadaci 
každoročně přispívají drobnými či většími dary, věnují svůj čas a energii a bez 
kterých by pomoc potřebným v takové šíři nebyla vůbec možná. Velice si takové 
pomoci vážíme. 
 
 
Velké díky patří: 
 
ALENSA, s. r. o. 
Aukro.cz 
Bachmeierová Barbora 
Běhej.com 
Benda Patrik 
Bezuchová Milada 
Bidlová Martina 
Brandýs Roman 
Burianová Antl Eva Ingrid 
Čechová Erika 
Černá Ivana 
Česká televize 
Diviš Jiří 
Dostálíková Lucie 
dp medic s.r.o. 
Drvotová Miroslava 
Dvořák Jiří 
F.O.H. s.r.o.  
Fakultní nemocnice Olomouc 
Fritscher Adam 
Haicová Adéla 
Haicová Denisa 
Hanke Tomáš 
Havrlantová Lea 
Holčák Lumír 
Hotel Ametyst 
Janda Dalibor 
Jandová Jiřina 
Janečková Ester 
Jásková Natálie 
Jeřábková Veronika 
Ježková Zora 
Jonáš Petr 
Kaštilová Helena 
Kavan Martin 
Kijonka Jaromír 
Kijonková Simona 
 

Košíčková Lucie  
Kovář Rostislav 
Kratochvíl Pavel 
Krejčí Jan 
Kučerová Zuzana 
Kujová Vendula  
Kvapil Pokorná Tereza 
Langer Petr 
Le Minh Thu 
Leherová Tereza 
Libertová Klára 
Liga 100 
Lustyková Stanislava 
Marešová Klára 
Medvecká Taťjana 
Mikša David 
Miličková Petra 
Myslivečkovi - manželé 
Nejeschleba Vladimír 
Nevidomí maséři Olomouc 
Páralová Aneta 
Parmová Albína 
Pavelková Lucie 
Peřková Dagmar 
Poláčková Iveta 
Pošta pro tebe - pořad 
Příborská Miroslava 
Příborský Jan 
Pyszko Jan 
Rašner Tomáš 
Rollerová Michaela 
Rossmann Česká republika 
Řezníček Kamil 
Seniorklub Příkazy 
Schubert Radim 
Sinková Lucie 
Sirkovská Anna Marie 
 

Sirkovská Natálie 
Skořepová Simona 
Skotnicová Emílie 
Skramuský Michal 
Smejkal Jaro 
Smejkalovi - manželé 
SPEKTRA, výrobní 
družstvo nevidomých 
Stanley Olga 
Stockingerová Miloslava 
Strouhalová Monika 
Střední škola 
polygrafická Olomouc 
Svobodová Václava 
Sýkora Igor 
Sýkorová Olga 
Šišma Michal 
Šmucler Václav 
Šplíchalová Klára 
Štěbetáková Kristýna 
Švandová Tereza 
Teekanne, s.r.o.  
Teplíček Libor 
TOPTRANS 
Univerzita Palackého 
Váňa Jiří 
Vaverková Jana 
Vojnarová Dita 
Vondráčková Aneta 
Vrba Lukáš 
Vysloužil Pavel 
Weinlichová Pavlína  
Woznicová Vanda 
Záleská Markéta 
Zásilkovna s.r.o. 
Zbořilová Kristýna 
Zvolánková Monika 
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